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احمدينژاد: از اين مرحله سخت عبور ميكنيم

رئيسجمهور ديروز در نشست خبري با خبرنگاران داخلي و خارجي به پرسشهاي مختلف پاسخ داد كه در ميان اين

پرسشها، تعداد قابل توجهي از آنها به مباحث اقتصادي اختصاص داشت و رئيسجمهور تاكيد كرد از اين مرحله سخت

عبور ميكنيم.

رئيسجمهور ديروز در نشست خبري با خبرنگاران داخلي و خارجي به پرسشهاي مختلف پاسخ داد كه در ميان اين پرسشها، تعداد
قابل توجهي از آنها به مباحث اقتصادي اختصاص داشت و رئيسجمهور تاكيد كرد از اين مرحله سخت عبور ميكنيم.

محمود احمدينژاد در اين نشست با تاكيد بر اينكه بخشي از دلايل نوسانات شديد در بازار طلا و ارز به تحريمها مربوط ميشود و
بخشي از آن به موضوعات سياسي داخلي، گفت: نوسانات تند بازار ارز هيچ دليل اقتصادي ندارد.

به گزارش جامجم، رئيسجمهور كه در پاسخ به پرسش خبرنگاري درباره نوسانات بازار ارز صحبت ميكرد، گفت: نوسانات متعلق به
امروز نيست و مدتي است بازار ما دچار نوسان است كه در اين روزها شديدتر شده است.

وي افزود: روشن است دو عامل دست به دست هم دادهاند تا به ملت ايران فشار آورند كه عامل اول، بيروني و دوم عوامل دروني
است.

احمدينژاد به تحريمها عليه ايران توسط دشمنان اشاره كرد و توضيح داد: خريد نفت از ايران مورد تحريم قرار گرفته است و مبادلات
نيز مورد تحريم قرار گرفته است، يعني تلاش كردهاند كه حتي اگر نفت فروخته شود، جابهجايي درآمد آن قابل هزينه كردن و
جابهجايي نباشد.رئيسجمهور با اشاره به اينكه همه توان دشمن براي اعمال اين تصميم بسيج شده است، تصريح كرد: يك جنگ
پنهان، گسترده و سنگين در سطح جهان بهصورت پراكنده اتفاق افتاده است و همكاران ما در بانك مركزي و نهادهاي مربوط تلاش

ميكنند تا راهحلها را پيدا كنند و اين يك نبرد است.

وي با بيان اينكه موفق شدهاند يك مقدار از فروش نفت ما را كاهش دهند، اظهار كرد: انشاءالله جبران خواهيم كرد و دشمن در اين
عرصه تصور ميكند با اين فشارها ميتواند ملت ايران را درهم بشكند و البته ممكن است تصميمات جديدي نيز بگيرد.

احمدينژاد تصريح كرد: از داخل نيز با برخي اقدامات مواجه هستيم، از جمله اقدامات عملي در بازار ارز و جنگ رواني، تبليغاتي كه به
همراه دشمن عليه دولت سازماندهي شده است.

رئيسجمهور با اشاره به اينكه تجارت خارجي در اقتصاد ايران سهم بالايي ندارد، خاطرنشان كرد: هميشه به نوعي، عدهاي بازار داخل
را به قيمتهاي بيروني و به واردات گره ميزنند كه اين مربوط به امروز نيست و بيش از 50 سال است كه اينطور است.

وي با طرح اين پرسش كه آيا واقعا امسال ارزي كه بانك مركزي به بازار تزريق كرده است، تكافوي نيازهاي كشور را نكرده است، گفت:
اينطور نيست.

رئيسجمهور با تاكيد بر اين كه نبايد عدهاي در داخل كشور به جنگ اقتصادي و رواني دشمن كمك كنند ،گفت:من نميگويم كه
مشكلات نداريم، اما بخش عمدهاي از اين مشكلات را بانك مركزي، وزارت صنعت و وزارت اقتصاد بر دوش گرفته است، ولي عدهاي

ميخواهند تمام برنامههاي دولت را زير سوال ببرند و بگويند دولت باعث اين اتفاقات است.

احمدينژاد با بيان اينكه &#171;اينجا جاي تسويهحسابهاي سياسي نيست»، اظهار كرد: كساني هستند كه خودشان ميدانند
چقدر نفع دارند و در جلسات شركت ميكنند، ولي وقتي از جلسات بيرون ميروند، دولت را متهم ميكنند.

وي گفت: من فكر ميكنم ملت ايران به فشارها غلبه پيدا خواهد كرد، اگرچه دشمن، همه فشارهايش را وارد ميكند.رئيسجمهور
اظهار كرد: تصميماتي گرفته شده است و البته مردم ما آرام هستند و همه قوا و دستگاهها هم بايد پشتيباني كنند.

22 نفر در التهابات بازار، سرحلقه هستند

رئيسجمهور در پاسخ به پرسشي مبني بر اينكه آيا برخي دستگاههاي داخلي در حال ايجاد خلل و التهاب در بازار ارز هستند، گفت:
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من از اين دستگاهها ميخواهم كه با تصميمات دولت همراهي كنند و به مسئولان درگير در اين مساله كمك كنند.

وي ادامه داد: يكي از نهادهاي اطلاعاتي گزارش داده است كه 22 نفر در اين التهابات سرحلقه هستند و تمام آشفتگيها را آنها ايجاد
ميكنند. مشخص است كه براي مقابله با اينها چه نهادهايي بايد وارد عمل شوند و اگر مسئولان مربوط در اين زمينه به وظيفه خود

عمل كنند، بخشي از اين التهابات حل خواهد شد.

وي در پاسخ به پرسشي درباره اينكه يكي از مسئولان كشور گفته است، تحريمها تاثيري در اقتصاد كشور نگذاشته است، نظر شما
چيست، گفت: ايشان حتما خبر دارند كه چقدر فروش نفت كاهش پيدا كرده است و بانك مركزي چه مشكلاتي در جابهجايي ارز دارد.

رئيسجمهور گفت: اين مصاحبه را خواندهام و متن آن را در اختيار دارم و متاسفم كه با يك خبرگزاري وابسته به نهاد نظامي اين
مصاحبه شده است و اين خبرگزاري همه خبرهايش عليه دولت است؛ در حالي كه اين خبرگزاري وابسته به يك نهاد نظامي و امنيتي

است و نبايد وارد اين مسائل شود.

رئيسجمهور به التهاب بازار ارز در چند ماه پيش اشاره كرد و گفت: ما در مراسم عزاداري نشسته بوديم كه پيامكي از اين خبرگزاري آمد
كه قيمت سكه و ارز اين مبلغ شده است، در حالي كه آن روز بازار تعطيل بود.

وي با بيان اينكه از همان ابتدا كه طرح هدفمندي يارانهها اجرا شد، مخالفت كردند، گفت: اين در حالي است كه هيچ پول جديدي
وارد بازار نشده است كه ميگويند اين طرح نقدينگي ايجاد كرده است.

احمدينژاد گفت: همراه با بيرونيها فرياد ميزنند كه دولت ناتوان است و همان سخنان را تكرار ميكنند. آن كساني كه امروز به
افزايش نقدينگي انتقاد ميكنند، در عين حال تصميم ميگيرند كه بانكها معوقات خود را پنج سال ديرتر بدهند و با اين كار مبادلات
را دچار ركود ميكنند و همين كارشان به مفهوم افزايش نقدينگي است، يعني آنها وقتي تصميمي ميگيرند و تبعات آن به وجود
ميآيد، آن را به گردن دولت مياندازند. وي تاكيد كرد: دولت شبانهروز در حال فعاليت است و انتظار ما اين است كه با دولت
همراهي كنند. احمدينژاد با بيان اينكه اخيرا ادعا كردهاند كه رئيسجمهور نميخواهد عمل كند و كار را رها كرده است، گفت: شما با
دشمن همراهي كردهايد، دشمن به جايي نخواهد رسيد، ولي با اين روش يك دبيرستان دو كلاسه را نميتوان اداره كرد. وي با بيان
اينكه شش ماه بازار را به هم ميريزند و حالا ميگويند چرا رئيسجمهور درست نميكند، گفت: با يكسوم اين ارز ميتوانيم كشور را
اداره كنيم، به شرط اينكه همه كمك دهند و من فكر ميكنم اين اتفاق بيفتد چون ما چارهاي نداريم جز اينكه همه به هم كمك كنيم.

دولت بايد تا زماني كه هست، با قدرت كار را دنبال كند

رئيسجمهور ادامه داد: متواضعانه، عاجزانه و برادرانه خواهش ميكنم؛ الان وقت اين نيست كه كسي بخواهد حسابهاي خود را
تسويه كند. من كوچكتر از شما هستم، ميگويم كه اگر خيلي حضور من برايتان سخت است، يك خط بنويسيم خداحافظ شما، اگر نه،
دولت بايد تا زماني كه هست با قدرت كار را انجام دهد و ملت بداند ما به فضل الهي با قدرت كارمان را دنبال ميكنيم و در دفاع از

حقوق ملت كم نميگذاريم، چون براي همين آمدهايم.

وي افزود: اينكه فقط انگشت اتهام را به سمت دولت يا شخص ديگري ببرند، مشكل را حل نميكند. ما از حوادث سنگينتر از اين هم
عبور كردهايم؛ بنابراين دعوت و خواهش ميكنم كه همه در مسير كمك به اين موضع قدم بردارند؛ اگرچه كارشناسان نيز در حال بحث
و بررسيهاي لازم هستند و من به عنوان رئيس دولت از تصميمات آنها به طور كامل پشتيباني ميكنم. رئيسجمهور خاطرنشان كرد:
دولت، بانك مركزي، وزارت اقتصاد، بازرگاني و معاون اول، همه در تلاش هستند كه مشكلات را حل كنند، ولي فراز و نشيبهايي

وجود دارد كه ما از آن عبور ميكنيم.

در ادامه نشست خبري خبرنگار روزنامه جامجم پرسيد: شما پيش از اين اعلام كرده بوديد ارزش واقعي دلار 700 تومان است، اما الان
در بازار بيش از 3500 تومان قيمت دارد. به نظر شما قيمت واقعي دلار در حال حاضر چقدر است؟

احمدينژاد در پاسخ با بيان اينكه اين عددها غيرواقعي است، گفت: الان شرايط بازار، عادي نيست و در شرايط عادي و طبيعي،
ميتوان قيمت درست را به دست آورد. وي افزود: با تحليل دقيق قيمتهاي سالهاي پيش، كاهش قدرت خريد مردم و كاهش ارزش

پول ملي ميتوان قيمت دقيق را به دست آورد.

كار وزير ارشاد درباره روزنامه شرق اشتباه بود
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در ادامه نشست خبري رئيسجمهور، خبرنگاري درخصوص توقيف روزنامه شرق و حمايت وزير ارشاد از اين اقدام گفت: مشي دولت در
هفت سال گذشته، مشي روشني است. دولت حداكثر تحمل ممكن را داشته است و آزادي نزديك به مطلق برقرار بوده است. نظرات

من نيز معلوم است.

وي ادامه داد: به نظرم كار وزير ارشاد قطعا اشتباه بوده است، البته با اين توضيح كه ارزشهاي دفاع مقدس براي همه ملت ايران
مقدس است؛ چراكه متعلق به ملت است.

رئيسجمهور گفت: اتهامي وارد شده، ولي هنوز اثبات نشده است، در حالي كه بايد در دادگاه صالح و در حضور هيات منصفه اين
اتهام بررسي شود. كسي نميتواند نظر شخصي خود را اعمال كند. احمدينژاد گفت: البته يادتان باشد كه اين تصميمات در غياب من

گرفته شده است.

رئيسجمهور همچنين در پاسخ به سوالي درخصوص بازداشت علياكبر جوانفكر، مديرعامل خبرگزاري جمهوري اسلامي ايران (ايرنا) با
كنايه گفت: حتما ضرورت مهمي بوده است كه ده دقيقه مانده به سخنراني من در مجمع عمومي سازمان ملل ايشان را دستگير
كردهاند. وي افزود: البته اين اقدام كار خوبي نبود، خودشان هم متوجه شدند. اين مسائل خبر اول شد، در حالي كه ما جنايات
صهيونيستها را در سازمان ملل بيان ميكرديم، بايد به خبرنگاران پاسخ ميداديم كه در ايران چه خبر است. شايد بهتر بود كه

حوصله ميكردند.

رئيسجمهور افزود: اتهامي كه به آقاي جوانفكر درخصوص توهين به رهبري نسبت دادهاند، به ايشان نميچسبد و توهين به رهبري را
كسي نميپذيرد.

آمريكا از شرايط فعلي، بيشتر ضرر ميكند

رئيسجمهور در پاسخ به سوالي مبني بر اينكه آيا پس از انتخابات آينده آمريكا تغييري در روابط دو كشور ايجاد ميشود؟ گفت: در
آمريكا راجع به انتخابات اين كشور زياد سوال كردند، ولي من اظهار نظري نكردم. دليلش اين است كه نميخواهم حرفي بزنم كه به
نوعي تلاش براي تاثيرگذاري در انتخابات آمريكا محسوب شود، اما فكر ميكنم حتما شرايط ميان ايران و آمريكا به اين شكل نميتواند

ادامه بيابد، زيرا دولتهاي متوالي آمريكا از اين شرايط دارند ضرر ميكنند.

وي با تاكيد بر اينكه آنها مجبورند تجديدنظر كنند، گفت: راهي جز تجديدنظر وجود ندارد و معلوم است كه درگيري با ايران سودي
اكنون در ميان آمريكايي است.  بيشتر ضرر كرده، طرف  اما آنكه  افزود: من نميگويم كه ما سود كردهايم،  نداشته است. وي 
صاحبنظران و بسياري از سياستمداران آمريكا مساله تجديدنظر مطرح است. 33 سال عليه ايران بودهاند. چه چيزي به دست

آوردهاند؟ اين سوال اكنون به طور جدي مطرح است.

رئيس جمهور با تاكيد بر اينكه مذاكره با آمريكا در اين شرايط ممكن نيست، گفت: مذاكره مستقيم با آمريكا ممكن است اما بايد
شرايط آن فراهم شود.

استيضاح، حق مجلس است

رئيسجمهور در ادامه نشست خبري خود با رسانهها، در پاسخ به پرسش خبرنگاري در رابطه با بحث استيضاح وزير ورزش گفت:
استيضاح حق قانوني مجلس است و نبايد در اين حق هيچ خدشهاي وارد شود.

وي تصريح كرد: فكر نميكنم اين طرح متعلق به اكثريت مجلس باشد، البته حق مجلس است و ما هم حاضر ميشويم و پاسخهاي
لازم را ميدهيم و تصميمگيري با مجلس خواهد بود و ما احترام ميگذاريم. وي با اشاره به اينكه ورزش امروز كشور بيش از اينكه
مورد سوال قرار گيرد، نيازمند پشتيباني ماست، خاطرنشان كرد: دولت، مجلس و قوه قضاييه جلسات خوبي تشكيل ميدهند و با

اتحاد دست به دست هم دهند و كشور را اداره كنند، بخصوص در ورزش.

احمدينژاد در پاسخ به سوالي درخصوص برخي اخبار مبني بر احتمال موافقت ايران با پذيرش توقف غنيسازي 20 درصدي گفت: ما
از سوخت 20 درصد براي توليد راديوداروها استفاده ميكنيم و اين سوخت به هيچ كار ديگر نميآيد.

وي با بيان اينكه توليد اين سوخت در كشور بهصرفه نيست، افزود: ما طبق مقررات از آژانس درخواست كرديم كه سوخت مورد نياز را
در اختيار ما قرار دهند. اين كار را انجام ندادند. اصرار كرديم، اما باز هم انجام ندادند. مجبور شديم خودمان توليد كنيم. هزينههاي
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توليد سوخت 20 درصد نيز بالاست، اما تا الان كسي حاضر نشده كه سوخت را در اختيار ما قرار دهد. احمدينژاد تاكيد كرد: ملت
ايران اهل عقب نشيني در موضوع هستهاي نيست.

رئيسجمهوري همچنين در بخش ديگري از نشست خبري خود درباره روابط ايران و مصر گفت: در ارزيابي دولتي كه در مصر سر كار
است نبايد عجله كرد. بايد حوصله كنيم و فرصت دهيم. بالاخره در آن كشور تحولاتي ايجاد شده است. بايد به ثباتي در سياستگذاري

برسند و ما عجله نداريم. روابط دو ملت ايران و مصر گسترده و تاريخي است.

وي همچنين در پاسخ به سوالي درباره عملكرد زنان كابينه نيز به آنها نمره 20 داد و گفت: با شرايط و محدوديتهاي خانمها، كارشان
بسيار خوب است و همه خانمهايي كه در دولت هستند خوب كار كردهاند.

وي افزود: اگر مجلس موافقت ميكرد، من هشت خانم را براي عضويت در كابينه خود معرفي ميكردم، اما موافقت نكردند.

رئيسجمهور همچنين پيش از آنكه به سوال خبرنگار شبكه هيسپانتيوي (شبكه اسپانياييزبان صداوسيما) درخصوص مساله آميا
پاسخ دهد، از اقدام صداوسيماي جمهوري اسلامي ايران در راهاندازي شبكههاي مختلف خارجيزبان قدرداني كرد و اين كار را اقدام

بزرگي دانست.

وي سپس درخصوص مذاكرات اخير وزيران خارجه آرژانتين و ايران درخصوص مساله آميا گفت: دو وزير خارجه ملاقات كردند و قرار
شد ادامه راه را هماهنگ كنند. ما فكر ميكنيم اين بررسي بايد به شفافيت و به كشف حقيقت بينجامد. مطمئن هستيم هنگامي كه

بررسي دقيق و بيطرفانه باشد، زمينه توسعه روابط بيشتر و بهتر ميان ما و آرژانتين فراهم ميشود.

كتايون مافي / گروه سياسي
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